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Milý čitateľ, milá čitateľka, 

pohodlne sa usaďte a vychutnajte si šálku kávy či teplého kakaa pri čítaní prvého vydania Vagačovín. Pár skromných 

stránok poodkryje dianie za oknami, tohto roku, už šesťdesiatpäťročnej budovy, ktorá sa nedávno obliekla do nových 

šiat a omladla.  

Dočítate sa o tom, ako sa v škole máme, čo s pani učiteľkami robíme a ako sa pri tom cítime. Sme veľmi radi, že 

pandémia chod školy neovplyvnila, a my, prvostupniari, ale aj žiaci druhého stupňa pracujeme usilovne ako včeličky. 

Jedni zo školských lavíc, iní z pohodlia domova.  

Otvárame vám dvere do trinástej komnaty... tam, kde zvonec už dávno nezvoní a deti presne vedia, kedy majú 

zasadnúť na svoje miesto, kde učitelia nerozdávajú známky, ale hodnotia percentami, na tabuľu sa nepíše 

kriedou, kde sa cez prestávku pozerajú rozprávky a kde nie sú vyučovacie hodiny, ale bloky. 

V piatok, 4.decembra 2020, sa deťom zo 

speváckeho zboru SUPERAR pôsobiacom 

pri Základnej škole s materskou školou 

Alexandra Vagača, dostala česť spievať 

v  Prezidentskom paláci. Spoločne s pani 

prezidentkou Zuzanou Čaputovou 

rozsvietili vianočný stromček, ktorý zdobí 

nádvorie Grasalkovičovho paláca 

v Bratislave. Spevácky zbor SUPERAR pri 

škole pracuje od septembra 2015 pod 

vedením Oľgy Jackuliakovej Budinskej a 

Zdenky Fekiačovej Skrutekovej. Jeho 

súčasťou sú všetky deti materskej školy a 1. 

až 6. ročníka základnej školy. Program 

Superar bol založený známymi inštitúciami 

– Caritas Viedenskej arcidiecézy, Wiener 

Konzerthaus a Viedenským chlapčenským 

speváckym zborom s jediným hlavným 

cieľom – priniesť pozitívnu energiu, silu 

hudby a umenia tam, kde k nim deti a mladí 

ľudia nemajú dostatočný prístup. 

SUPERAR dáva šancu na úspech 

všetkým deťom, bez rozdielu úrovne 

talentu, farby rasy, či vierovyznania. 

Okrem spevu učí deti k ľudským 

hodnotám, rešpektovaniu iných v zbore, 

v skupine i v triede. Dlhodobým, 

intenzívnym, kvalitným vzdelávaním 

dochádza k transformácii osobnosti dieťaťa 

– rozvíja sa jeho 

sebadôvera, disciplína, 

vytrvalosť, schopnosť 

sústrediť sa, odvaha 

otvorene vyjadrovať svoje 

nápady a tvorivosť. 

Natálka S., 5.A: „Mne sa zo 

všetkého najviac páčilo ako 

sme spievali v paláci na 

schodoch. Páčil sa mi palác 

a jeho výzdoba, pani 

prezidentka bola veľmi milá 

a najviac sa mi páčilo, že 

som bola na výlete s 

kamarátmi. Nepáčilo sa mi že sme sa museli testovať.“ 

Klára P., 5.A: „V piatok, 4. decembra, som vstávala dosť skoro. Mali 

sme ísť k pani prezidentke. Najskôr sme sa museli dať otestovať na 

covid čo sa nám veľmi nechcelo, ale potom už bola zábava. Najskôr 

skúška v škole, potom cesta super autobusom, kde sme sa bláznili a 

smiali. V Bratislave sme sa schovali do Búdky 22, bola to prenajatá 

knižnica. Tu sme si dali obed, oddýchli sme si a cvičili na vystúpenie. 

Pred prezidentským palácom sme čakali niekoľko minút, kým nás prišli 

privítať. Dostali sme peknú a veľkú šatňu. Všetky veci sme si museli 

nechať v šatni, a tak sme nemali ani mobily. Dokonca sme museli prejsť 

detektorom ako na letisku. Niektorí spolužiaci pískali kvôli opasku. 

Prezidentský palác bol veľký, všade boli krištáľové lustre, zlaté ozdoby 

a zrkadlá. Bolo by to dobré miesto na schovku. Potom sme trénovali 

nástup  na schodoch. Spievali sme rôzne piesne vo vnútri aj von. Pani 

prezidentka bola milá, rozprávala sa s nami veľmi milo a odpovedala 

na naše otázky.“ 

Vagačovci zo Superar rozsvietili 

stromček v Prezidentskom paláci 



Dostali sme od nej aj darčekové tašky so sladkosťami a knihou. 

Ja som dostala knihu Jim Gombík a rušňovodič Lukáš od 

Michaela Ende. Škoda, že sme nemali mobily a nemohli si to 

natočiť a odfotiť sa s prezidentkou. Ako odmenu sme na večeru 

dostali Happy meal z McDonaldu. Cesta domov bola super i keď 

sme boli unavení. Dnes mám veľa zážitkov a angínu, ale stálo to 

za to. 

Mikuláš nás ani tento rok neobišiel 

Po tom, ako Mikuláš naplnil topánočky v oknách vašich domov, 

zavítal aj do našej školy. Na deti čakal v „tajnej komnate“, do 

ktorej ich v sprievode pani učiteliek doviedol anjel s čertom. 

Zaspievali pesničky, zarecitovali básničky, pozreli si Mikulášsku 

rozprávku a Mikuláš ich odmenil vrecom plným prekvapení. 

Anjel rozdal balíčky a čertica prútiky. 

Mikulášska partia nezabudla ani na pani kuchárky, tety 

upratovačky, uja školníka a samozrejme, ani na pani učiteľky. 

Veľká vďaka patrí čarovným osôbkam našej školy: Emme, Sáre, 

Viktórii, Laure, Silvii, Karolínke, pani učiteľkám Katke K., Lucke 

K., štedrej a ochotnej maminke Katke Kučerovej,  že podali 

pomocnú ruku, a pomohli vykúzliť úsmev na tvárach našich detí. 

PS: O tajnej komnate ukrytej v útrobách našej školy sa dočítate 

niekedy inokedy... ☺  

Gregor, 4. A: ...najlepšie bolo, že som dostal od čerta prútom po 

zadku.  

Hanka (škôlkarka): ...najviac sa mi páčil anjel, bol najkrajší 

akého som kedy videla.  

Koľko lásky sa zmestí do krabice od 

topánok? 

Tak znie názov kampane, ktorej cieľom je obdarovať na Vianoce 

seniorov v domovoch dôchodcov. Posolstvom projektu je urobiť 

radosť osamelým, priniesť im niečo výnimočné do často 

stereotypných dní, postarať sa o milé prekvapenie a potešiť ich 

maličkosťou. Milá až dojemná zbierka sa koná už tri roky, no 

tento rok je o niečo výnimočnejšie ako tie predošlé. Seniori v 

zariadeniach domovov dôchodcov sú odlúčení od rodiny a často 

smútia  a rozmýšľajú nad tým, ako pandémia obmedzila ich život. 

Práve „krabica od topánok“ naplnená milou drobnosťou,  im môže 

byť jediným darčekom, ktorý tento rok dostanú, 

a pomôže im aspoň na chvíľu vyčariť úsmev na 

tvári. Kolektív našej školy sa rozhodol zapojiť 

do akcie a dať tak šancu aj žiakom, rodičom 

a priateľom vagačovskej rodiny spojiť sa pre 

dobrú vec. Keďže súčasná situácia neumožňuje 

priame odovzdávanie krabičiek do zariadení, 

prišiel si pre ne do našej školy Ježiško. Takto 

krásne na neho čakali a my veríme, že starkých 

zahrejú pri srdiečku. 

 

Vianočná koleda seniorom  

Ľudia si oddávna spestrovali atmosféru Vianoc 

spevom vianočných kolied. Táto tradícia sa na 

našom území dedí z pokolenia na pokolenie. 

Tento rok je, však, vo všetkom iný. Museli sme 

sa vzdať aj kultúrnych podujatí, ktoré pár dní 

pred sviatkami človeka naladili na sviatočnú 

vlnu.  Plnohodnotný život nechýba len nám, 

deťom, ale aj ľuďom odlúčeným od svojich 

rodín. Preto sme sa spoločne s pani učiteľkami 

Luckou a Katkou rozhodli, že im vianočnú 

koledu a vinš odovzdáme pod oknami izieb 

v Domove sociálnych služieb a v Liečebni pre 

dlhodobo chorých v Detve. Presne tak, ako to 

zažívali za mladých čias, keď dievčatám spievali 

švárni šuhaji. Šťastie, zdravie, pokoj svätý 

vinšujeme Vám, ....  

Vidieť úsmev a slzy šťastia v tvárach ľudí, 

ktorým vďačíme za to, čo dnes máme bol pre 

nás, žiakov, ten najkrajší predvianočný dar. 

A Vianoce môžu začať.  



Vianočná pošta 

 „Seniorom začínajú Vianoce prvým pozdravom na stolčeku. Pre nich je ozajstný dar – rukou písané prianie, symbol 

toho, že na nich niekto myslí.“  

Aj šikovné ruky našich žiakov a pani učiteliek prijali výzvu Hanky Noščákovej, organizátorky akcie, ktorá prišla 

prvýkrát s týmto nápadom ako trinásťročná. Odvtedy dobrovoľníci z celého sveta už štyri roky píšu pozdravy 

neznámym starkým. Tí, aj 

napriek moderným 

technológiám pohľadnicu 

považujú za tradičný symbol 

Vianoc. Nadšenie našich detí 

je dôkazom toho, že 

vlastnoručne vyrobený 

pozdrav tak rýchlo z módy 

nevyjde.  Naše pohľadnice 

poputujú do Bratislavskej 
arcidiecéznej charity a do 

Občianskeho združenia 

BRIEŽDENIE v Kláštore pod 

Znievom. Tak leť pozdrav do 

sveta a pohlaď dušu človeka.  

 

Vagačovci hodnotia svoje online 

vzdelávanie 

Len pár týždňov po tom, čo Vagačovci po dlhej odluke 

opäť zasadli do školských lavíc a navykli si na nový 

vzdelávací systém, ktorý naša škola zaviedla v podobe 

blokového vyučovania, nám pandémia COVID-19 dala 

opäť STOP-ku. A tak sme sa museli vrátiť k dištančnej 

forme výučby. 

Pedagogickí zamestnanci sa jednohlasne zhodli v tom, že 

vo vyučovaní budú žiaci pokračovať podľa aktuálneho 

rozvrhu pre školský rok 2020/2021, ktorý bol už v lete 

zostavený tak, aby sa v prípade zhoršenia pandemickej 

situácie mohlo plynulo prejsť na dištančnú výučbu a žiak 

bol vzdelávaný komplexne, čo pozitívne prispelo 

k zjednodušeniu domácej výučby. 

Cieľom školy je v tejto neľahkej situácii pomôcť deťom čo 

najlepšie pochopiť danú látku a zostať s nimi v priamom 

kontakte. Preto vyučovanie hlavných predmetov ako je 

anglický jazyk, nemecký jazyk, slovenský jazyk 

a matematika prebieha denne prostredníctvom aplikácie 

ZOOM, kde sa spoločne stretávame vo virtuálnej triede. 

V prvej časti bloku učitelia prostredníctvom videí, 

prezentácií či poznámok vysvetľujú nové učivo, zadávajú 

žiakom úlohy na fixáciu učiva, ktoré riešia spoločne na 

virtuálnej tabuli. Druhá časť bloku je zameraná na 

samostatnú prácu žiakov, kde si opakujú vedomosti 

z prvého bloku alebo pracujú v skupinách, čo rozvíja 

zmysel pre tímovú prácu. 

Učitelia prírodovedných predmetov a výchov volia formu 

výučby podľa náročnosti preberanej látky. Dôležité je ale 

to, že úlohy zadávajú tak, aby žiaci pracovali len doobeda, 

akoby boli v škole. „Aj fyzika sa dá učiť dištančne a 

zábavne. Šikovní šiestaci si prakticky vyskúšali meranie 

objemu a hmotnosti, pritom pomohli maminke a vznikli z 

toho nádherné a určite veľmi chutné vianočné dobroty. 

Samozrejme, poslali aj recept." M. Gajdošová 

A aký názor majú na „online learning“ naši žiaci? 

„Zábavné je na tom to ,že môžeme pracovať počas 

vyučovania na internete ako nedávno. Preberali sme 

slovníky a pani učiteľka nám ukázala jednu výbornú online 

stránku, v ktorej je veľmi veľa slovníkov. Ďalšia výhoda je 

v tom, že nemusím tak skoro vstávať a nemusím ísť cez 

mráz do školy. Moje sústredenie klesá, keď ma v škole 

vyrušujú spolužiaci, ale doma ma vyrušuje, keď mamina 

varí, lebo všetky vône cítim až do mojej izby, a potom som 

hladný.“ M. Moravík, 6. A 

„Podľa mňa je dištančné vyučko celkom fajn, len mi 

niekedy vadí že mi všetci hovoria, že sa menej naučíme, 

lebo podľa mňa sa učíme úplne rovnako ako v škole. Keby 

som niektorým veciam aj nerozumela, tak stačí napísať a 

učitelia mi to aj individuálne vysvetlia. Máme online 

hodiny, takže sa rozprávame a pýtame učiteľov takmer 

osobne, čo je tiež fajn. Podľa mňa je super, že sa takto 

vidíme, pretože sme chránení, učíme sa a vidíme sa, proste 

všetko ako normálne, len teraz sa občas stane že na hodine 

počuť telku alebo rádio, alebo niečo také. Mne to vôbec 

neprekáža. Trochu dlhšie si pospím, proste je to fajn.“ A. 

Bajnóci, 7.A 

Touto cestou by sme chceli pochváliť našich žiakov, 

že poctivo vstávajú na ranné bloky a aktívne sa 

zapájajú do vyučovania. Ďakujeme rodičom, ktorí 

dokázali vytvoriť podmienky na online vzdelávanie 

svojich detí. ĎAKUJEME! 

  



Čo ste o nás možno nevedeli, alebo na čo sme pyšní 
 

- v školskom roku 2020/2021 si 

pripomíname 65 rokov od vzniku našej 

školy, 

- naše deti majú v jednej budove 

telocvičňu, jedáleň, školský klub aj 

základnú umeleckú školu,  

- škola napĺňa odkaz Vagačovcov: 

„S poctivosťou najďalej zájdeš“ , 

- každý rok máme Deň bryndze, 

- v škole nezvoní, vyučovacie hodiny 

nahradili vyučovacie bloky, deti majú 

najviac 3 predmety za deň znižujeme tak 

záťaž domácej prípravy na deti a rodičov, 

- v našej škole sa už dávno nepíše kriedou, máme 

dobré technické vybavenie a sme s deťmi ONLINE, 

- škola má triedu materskej školy s programom 

„Vráťme deti do prírody“, 

- naše deti sa od prvého ročníka učia 

anglický jazyk metódou Jolly Phonics, 

- naše deti sa už od druhého ročníka učia 

aj nemecký jazyk, 

- cudzie jazyky deti aktívne používajú na 

ostatných predmetoch - metóda CLIL, 

- vyučovanie cudzích jazykov od 1. 

ročníka a metódu CLIL naša škola ako 

prvá v Detve pilotne overovala 

a zaviedla, 

- škola má aj jazykovú školu – poslucháči majú 

možnosť vykonať skúšky Cambridge English, 

- naše deti zapájame do 

environmentálneho programu Vráťme 

deti do prírody“ – deti pomáhajú 

zveľaďovať a starajú sa o náš sad – 

Vagačov dvor, 

- spolupracujeme s Národným lesníckym 

centrom vo Zvolene na projekte Detská 

lesnícka univerzita, 

- všetci prváci až piataci spievajú v 

detskom speváckom zbore Superar, 

- na našej škole má priestor Športový 

klub detskej atletiky, 

- naše deti chodia do školy v prírode, na 

plavecký a aj štvrtáci už majú lyžiarsky 

kurz, 

- vieme, čo jedia naše deti - produkty priamo z farmy 

a ich vlastného chovu: slepačie 

vajcia z chovu vo voľnom 

výbehu na farme v Klokoči, 

hovädzie a bravčové mäso 

a výrobky - farma Agrobell, s.r.o., 

Sliač, mlieko a mliečne výrobky - 

Poľnohospodárske družstvo 

Ďumbier, Brezno chlieb 

a pekárenské výrobky - GM plus, 

s.r.o., Detva, 

- naše deti dosahujú 

v Testovaní 9 najlepšie výsledky v Detve, 

 

 

 

Pár slov na záver  (Vianočné prianie) 

Ktosi múdry raz povedal, že Vianoce nie sú o darčekoch. Preto Vám, milí 

naši čitatelia, v tejto neľahkej situácii želáme, aby vám pri 

štedrovečernom stole nikto nechýbal, aby ste pod vianočným stromčekom 

našli zdravie, šťastie, porozumenie, pokoru a aby vás teplo domova hrialo 

pri srdiečku. Želáme vám, aby ste pod ním našli silu do náročných dní 

nového roku, a pekné slovo pre blížnych, aby tak každý, koho stretnete 

odchádzal po rozhovore s vami šťastnejší.  

Kolektív Základnej školy s materskou školou Alexnadra Vagača v Detve 

www.zsstudt.edupage.org 


